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 تقدیر رئیس کل  تقدیر رئیس کل 
دادگستری استان دادگستری استان 

از خانه مطبوعات و از خانه مطبوعات و 
رسانه های البرزرسانه های البرز

استاد  شهادت  سالروز  اردیبهشت،  استاد دوازدهم  شهادت  سالروز  اردیبهشت،  دوازدهم   ) س ( مه معصو ت  حضر فا  و و  مهر  ی  نو با ت  د سعا با  د  ( میلا س ( مه معصو ت  حضر فا  و و  مهر  ی  نو با ت  د سعا با  د  میلا
ختر  د وز  ختر ر د وز  در با می  گرا » مت  کرا « هه  د ز  غا آ دو  با می  گرا » مت  کرا « هه  د ز  غا آ و 

 »مدیرعامل خانه مطبوعات و رسانه های استان البرز«: »مدیرعامل خانه مطبوعات و رسانه های استان البرز«:

تحول،  اصلاح،  برای  مقدمه ای  تبیین،  تحول، جهاد  اصلاح،  برای  مقدمه ای  تبیین،  جهاد 
است روشنگری  و  استمطالبه گری  روشنگری  و  مطالبه گری 

»دنیای هوادار« شرایط لیگ »دنیای هوادار« شرایط لیگ 2222 را بررسی  را بررسی 
می کند؛ می کند؛ 

مسابقات گلف آزاد کشوری روز شنبه، سی ام اردیبهشت ماه در 
زمین مجموعه ورزشی انقلاب تهران برگزار شد و در هندی کپ ۱۰ 
تا ۲۰، نمایندگان هیات گلف استان البرز با عملکردی فوق العاده 
درخشیدند و امیر هوشمند، به عنوان قهرمان و احسان کریمیان، 
نایب قهرمان این دوره از رقابت ها معرفی شدند. اما در پی این 
موفقیت ورزشکاران البرزی، »بهزاد فروغی« -مدیرکل اداره ورزش 
و جوانان استان- در گفت و گو با »دنیای هوادار«، ضمن تبریک 
عناوین قهرمانی و نایب قهرمانی تیم منتخب هیات گلف البرز، 
خاطر نشان کرد: »خدا را شاکریم که موفقیت های ورزش البرز در 

تمامی رشته ها تداوم پیدا کرده است.«
وی در ادامه با بیان اینکه هیات گلف البرز، یکی از هیات های 
به  »با توجه  افزود:  استان است،  در ورزش  فعال و پیش رو 
دشواری توسعه زیرساخت ها در گلف و معضلات متعدد موجود 
بوده، ضرورت  البرز  در  آن  بیشتر  راه توسعه  تاکنون سدِ  که 
حمایت از این رشته ورزشی دو چندان است و امیدواریم با 

همکاری و تعامل، جایگاه گلف استان البرز در ورزش کشور 
تعالی ببخشیم.«

مدیرکل ورزش و جوانان استان خاطر نشان کرد: »مهم ترین هدف 
در رشته هایی چون گلف باید همگانی کردن آن باشد، همگانی 
کردن ورزش گلف و همراه  کردن شهرداری ها و ایجاد تفاهم نامه 
در این زمینه نیز باید مورد توجه و پیگیری های بیشتر قرار گیرد 
و اداره کل ورزش و جوانان نیز در کنار هیات  های استانی آمادگی 
هرگونه تعامل و همکاری را دارد تا این رشته ورزشی را به شکل 

گروهی و در قالب خانواده سوق دهیم.«
فروغی در پایان با بیان اینکه اگر در بخش توسعه زیرساخت ها 
سرمایه گذاری ویژه ای انجام گیرد قطعا می توانیم شاهد حضور 
استعدادهای درخشانی در این رشته ورزشی در سطح استان 
باشیم، تصریح کرد: »گلف تنها رشته ای است که شرایط سنی در 
آن مطرح نیست و علاقه مندان می توانند از سنین نوجوانی تا 
میان سالی و حتی کهولت سن این رشته ورزشی را دنبال کنند. 

امیدواریم با برنامه ریزی و تلاش بیشتر، مبحث استعدادیابی و 
آموزش گلف در البرز در اولویت نخست قرار گیرد.

»فروغی«: هیأت گلف البرز، یکی از هیات های پیش رو در ورزش استان است

درخشش نمایندگان هیأت گلف استان البرز در مسابقات کشوری
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سرمقاله

خبر

 

دریا برای کشور یک نعمت است و اقتصاد آن حتی 
بر استان های مرکزی تأثیرگذار است. تعریف اقتصاد 
عنوان  با  عموماً  جهانی  ادبیات  در  که  دریامحور 
اقتصاد آبی یا Blue Economy از آن یاد می شود، 
استفاده پایدار از ظرفیت منابع و گستره های آبی 
اعم از اقیانوس ها، دریاها، دریاچه ها و جزایر برای 
ایجاد  و  معیشت  وضعیت  بهبود  اقتصادی،  رشد 
اشتغال و در نهایت افزایش تولید ناخالص داخلی 

تعریف می گردد. 

بنابراین، حوزه اقتصاد دریا فراتر از مواردی از قبیل 
شیلات و گردشگری دریایی است و مستلزم ظهور 
و حمایت از صنایع مرتبط با آب و دریا و ازجمله 
حمل ونقل دریایی، گردشگری دریایی، انرژی های 
بیوتکنولوژی  شیلات،  و  پروری  آبزی  تجدیدپذیر، 
دریایی  معدنکاری  و  هواشناسی  زیست  دریایی، 
است. اقتصاد دریا موضوعی است که شکوفایی آن 
به مدیریت واحد دولت نیاز دارد. اهتمام و پیگیری 
های  ظرفیت  از  گیری  بهره  و  ناتمام  های  پروژه 
انداز  چشم  اهداف  تحقق  روند  حوزه،  این  متنوع 

اقتصادی کشور را تسریع می کند. 
بی تردید اقتصاد دریا می تواند محرک توسعه کشور 
با توجه به مرزنشینان،  باشد؛ به شرطی که دولت 
تهدیدات را به فرصت تبدیل کرده و از ظرفیت  های 
دریا به شکل واقعی تری بهره بگیرد. در سند تحول 
اقتصاد  از  گیری  بهره  اهمیت  نیز  سیزدهم  دولت 
دریا، یک ظرفیت مورد توجه است و پیشتر نیز در 
برنامه های توسعه و سیاست های کلی برنامه ششم 

تاکید  موضوع  این  بر  رهبری  معظم  مقام  ابلاغی 
شده بود. سیاست های کلی برنامه ششم توسعه در 
است.  کرده  اشاره  دریا  اقتصاد  به  و ۲۳  بند ها ۲۱ 
همچنین توسعه و تقویت مناطق آزاد که برخی از 
آن ها در نواحی ساحلی قرار گرفته اند، امری است 
است.  گرفته  قرار  مختلف  قوانین  تاکید  مورد  که 
همچنین در برنامه هفتم توسعه اقتصاد دریا محور 
پررنگ تر دیده شده است اما نیاز است که یک سری 
اقدامات بزرگتر در حوزه اقتصاد دریا محور در برنامه 
هفتم توسعه مثل نیروی انسانی و توسعه فیزیکی 

و توسعه غیر فیزیکی پررنگ تر دیده شود. 
توسعه اقتصاد دریا محور در۱۴ بخش افزایش تولید 
ناخالص داخلی را به دنبال دارد. گردشگری ساحلی 
و دریایی، بنادر و حمل و نقل دریایی، نفت و گاز، 
تعمیرات،  و  سازی  کشتی  بیوتکنولوژی،  شیلات، 

و  دریایی  صنایع  تجدیدپذیر،  انرژی های  ترانزیت، 
فراساحل ، صادرات و واردات، منابع غذایی جدید، 
کشاورزی و استحصال آب دریا و منابع زیر سطحی 
و منابع معدنی دریایی ظرفیت ها و قابلیت های 
تعداد  فقط  که  هستند  اقتصادی  حوزه  در  دریا 
ترانزیت،  و  ونقل  حمل  جمله  از  آنها  از  محدودی 
گاز  و  نفت  از  برداری  بهره  شیلات، کشتی سازی، 
مورد  کشور  اقتصاد  در  گردشگری  ای  اندازه  تا  و 
عمومی  افکار  نقش  آخر؛  است. سخن  بوده  توجه 
مهم است و نقش مردم به عنوان عناصر و اجزاء 
افكار عمومی اهميت دارد و نسل  آينده دريايی بايد 
نکاتی است  اين ها  برخيزند.  از ميان همين مردم 
كه توجه به آن به ما ثابت می كند كه بايد بخش 
فرهنگی فعاليت  هايمان را افزايش دهيم به نفع 

دريا و اقتصاد دريا محور.

مهرداد تیموری

گزارش

سارا نصرتی

یاد و خاطره شهداء بویژه سردار»محمد بروجردی« فرمانده قرارگاه    
حمزه سیدالشهدا)ع( که اول خردادماه 1362 به مقام شامخ شهادت 

نائل گشت،گرامی باد

از گردشگری ساحلی و دریایی تا بنادر و حمل و نقل و تأمین نفت و گاز؛

چرا اقتصاد دریا برای کشور مهم است؟
»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

پیام ممنوعیت معاملات دلاری 
در عراق به تهران چیست؟

دولت عراق هفته گذشته هر گونه معامله با دلار در این 
کشور را ممنوع و جرم اعلام کرد و هر گونه رفع تعهد را 
به استفاده از دینار منوط دانست. اما تأثیر این تصمیم بر 
بازار ارز ایران چیست؟ آیا باز هم پای آمریکا در میان است؟
به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از تجارت نیوز؛ دولت 
عراق در جدیدترین اقدام خود برای کنترل نوسان نرخ ارز 
در بازار سیاه، معامله با دلار آمریکا را ممنوع اعلام کرد. اما 
این موضوع چه اثری در روابط تجاری بین ایران و عراق 
دارد؟ همچنین با توجه به اینکه بخشی از بازار ارز ایران 
از این کشور تغذیه می کند، این تصمیم چه پیامدهایی 
برای ایران خواهد داشت؟ البته فعالان بازرگانی ایران در 
عراق معتقدند که این موضوع در راستای افزایش شفافیت 
معاملات در این کشور صورت گرفته است؛ از این رو در 
کوتاه مدت تاثیر خاصی در روابط تجاری دو کشور نخواهد 
داشت؛ چرا که همچنان بیش از ۹۵ درصد معاملات در عراق 
توسط صرافی ها انجام می گیرد. اما از آنجایی که ایران در 
ایجاد شفافیت معاملات، یعنی حرکت به ورود به شبکه 
سوئیفت، عضویت در FATF و پیروی از قوانین بین المللی، 
برنامه خاصی ندارد، احتمالاٌ این اتفاق در عراق به زیان ایران 

تمام شود.
علی شریعتی، عضو اتاق مشترک بازرگانی ایران و عراق، 
درباره تأثیر ممنوعیت معاملات دلاری عراق بر روابط این 
کشور با ایران عنوان کرد: حدود ۹۵ درصد معاملات عراق 
با صرافی ها انجام می شود؛ از آنجایی که درآمد نفتی عراق 
تزریق  عراق  به  واشینگتن  طریق  از  و  آمریکاست  دست 
اینکه  بهانه  به  آمریکا  پیش  ماه  هشت  حدود  می شود 
معاملات در عراق شفاف نیست و ممکن است که پول های 
نفت این کشور غیرپاک مصرف شود، یک ماه ورودی عراق را 
بست. این اقدام آمریکا منجر به تورم ۲۰ درصدی در عراق و 
افزایش قیمت کالا در این کشور شد. در نهایت آمریکایی ها، 
مسئولان عراقی  را توجیه کردند که باید به سمت شفافیت 
بروند؛ به تعبیر مسئولان و سایت های محلی عراق، مخاطب 
این موضوع ایران بود تا عرصه بر ایران تنگ شود. حتی 
برخی از مردم عراق ایجاد این تورم ۲۰ درصدی و افزایش 

قیمت کالا در عراق را نتیجه دوستی با ایران دانستند.
شریعتی معتقد است که ممنوعیت معاملات با دلار در عراق 
تاثیر بسزایی در کوتاه مدت در روابط تجاری عراق با ایران 
ندارد، چراکه این شروع شفافیت در عراق است و تا رسیدن 
به آن سال ها زمان احتیاج است. بسیاری اعتقاد داشتند با 
این اتفاق بلافاصله دلار ۶۰ هزار تومان خواهد شد، اما بنده 
معتقد بودم که این اتفاق اثر آنی نخواهد داشت؛ اما به هر 
میزان ایران سریع تر به سمت سوئیفت و حل مشکل تحریم 
برود می توانیم بیشتر از مزایای تجارت شفاف استفاده کنیم. 
اگر بازرگانان ما می توانستند پول خود را سوئیفت کنند، این 
امکان به وجود می آمد که با نرخ بهتر و با حاشیه سود بیشتر 

ارز را به کشور بازگردانند.
شریعتی درباره معاملات ارزی در عراق تاکید کرد: در حال حاضر 
تنها پنج درصد معاملات در عراق از طریق بانک ها انجام می شود 
و ۹۵ درصد معاملات توسط صرافی ها صورت می گیرد. عراق 
برای اینکه معاملات به سمت شفافیت برود، مشوق هایی را 
ایجاد کرده است. برای مثال مانند تالار دومی ایران، یک سری 
از پرداخت های اصلی در عراق از طریق نرخ دوم انجام می شود 

که ۱۰ تا ۱۵ درصد از نرخ صرافی ها ارزان تر است.

گهی: 1470781 شناسه آ

تاخیر در انتشار جزئیات شاخص تورم در نهایت منجر به واکنش مرکز آمار ایران 
به گزارش های خبری آن هم به ادعای این مرکز »نادرست« شد. مرکز آمار ایران 
اعلام کرده است به رغم اطلاعات نادرستی که در برخی رسانه ها منتشر شده، تورم 
ماهانه فروردین ماه ۱۴۰۲ نسبت به اسفند ۱۴۰۱ کاهشی بوده است. البته گزارشی 
که مرکز آمار ایران به آن اشاره کرده، به تعلل بانک مرکزی در انتشار آمار تورم 
فروردین ماه برمی گردد. این گزارش به نقل از یک منبع مطلع خبر داده بود که 
نرخ تورم فروردین ماه به ۶۸.۷ درصد رسیده و یک قدم تا تورم ۷۰ درصدی فاصله 
دارد؛ این یعنی بیشترین نرخ تورم در ۳۰ سال اخیر. همچنین در این متن آمده 
بود که در فروردین امسال قیمت ها ۵.۲ درصد افزایش پیدا کرده است. حالا مرکز 
آمار ایران به انتشار جزئیات مربوط به تورم فروردین ماه اقدام کرده که بر اساس 
آن، نرخ تورم ماهانه، سالانه و نقطه به نقطه به ترتیب ۳.۷ درصد، ۴۷.۶ درصد 
و ۵۵.۵ درصد بوده است. همچنین، بر اساس جدیدترین گزارش مرکز آمار ایران، 
تورم نقطه به نقطه دهک اول، دوم و سوم به ترتیب ۵۷.۴، ۵۷.۵ و ۵۷.۲ درصد 
بوده است. در این بین، دهک نهم با ۵۴.۶ درصد کمترین تورم و دهک دهم هم 

تورم ۵۶.۵ درصدی را نشان می دهد.
در جدیدترین گزارش مرکز آمار ایران، نرخ تورم استان ها نیز اعلام شده است. این 
گزارش نشانگر این مطلب است که استان تهران با ۴۳.۷ درصد کمترین و استان 
لرستان با ۵۶.۹ درصد بیشترین تورم سالانه را به ثبت رساندند. بعد از لرستان هم، 
استان های یزد، چهارمحال و بختیاری و خراسان شمالی به ترتیب با ۵۶.۶، ۵۵.۷ و 
۵۵.۴ درصد بیشترین تورم سالانه را تجربه کردند. در بخش تورم ماهانه نیز، استان 
لرستان ۳.۸ درصد، یزد ۶.۸ درصد، چهارمحال و بختیاری ۳.۶ درصد و خراسان 
شمالی ۱.۹ درصد تورم را به ثبت رساندند. تهران نیز دارای تورم ماهانه ۲.۵ درصد 
بود. اما در بخش تورم نقطه ای، استان یزد بیشترین رقم را به خود اختصاص داده 
است؛ ۷۱.۹ درصد. استان های لرستان، چهار محال و بختیاری، خراسان شمالی 

و تهران نیز به ترتیب ۶۷.۴، ۶۸.۱، ۶۲.۵ و ۴۷.۳ درصد تورم داشتند. بررسی ها 
نشان می دهد در گروه خوراکی ها و آشامیدنی ها و دخانیات، تورم کل کشور برابر 
با ۷۷.۷ درصد بود. در این بین، سیستان و بلوچستان با ۹۳.۴ درصد رکوردار بود و 
مازندران با ۶۸.۴ درصد کمترین تورم را داشت. تورم کل کشور در بخش کالاهای 
غیر خوراکی و خدمات برابر با ۴۵.۴ درصد بود. در این بخش یزد با ۴۵.۴ درصد 

بیشترین و بوشهر با ۳۷.۴ کمترین تورم را داشتند.
پیشتر گزارشی توسط بانک مرکزی ایران منتشر شده بود که حکایت از این داشت 
که اقتصاد ایران طی ۴۵ سال فقط چهار سال تورم تک رقمی را تجربه کرده است. 
اهمیت این گزارش به بررسی روند تورم از سال ۱۳۵۷ تا ۱۴۰۱ مربوط می شود. در 
این گزارش آمده است که متوسط ساده نرخ تورم طی ۴۵ سال مورد بررسی ۲۱.۱ 
درصد و بیشترین تواتر مربوط به نرخ تورم در بازه ۱۰ الی ۲۰ درصد طی ۲۰ سال 
بوده است. طی چهار سال متوالی منتهی به ۱۴۰۱ )۱۳۹۸ الی ۱۴۰۱ ( نرخ تورم 
در اقتصاد ایران بالای ۴۰ درصد بوده و بیشترین مدت ماندگاری را در این دوره 
داشته است. بالاترین نرخ تورم ایران طی سال های ۱۳۵۷ الی ۱۴۰۱ مربوط به سال 
۱۳۷۴ و برابر با ۴۹.۴ درصد است که در سال ۱۳۷۵ به ۲۳.۲ درصد کاهش یافت. 
برای سال جاری هم، به نظر می رسد اگر قرار باشد سیاست های کلان اقتصادی در 
روندی مشابه با سال های قبل پیش برود، نرخ تورم هم بالا خواهد ماند. تازه ترین 
بررسی به قلم تیمور رحمانی، استاد اقتصاد دانشگاه تهران، نشان می دهد که رشد 
اقتصادی پایین و تورم بالا محتمل ترین سناریوی سال ۱۴۰۲ است. پیش بینی 
نهادهای پولی و مالی نیز از تورم حدود ۴۰ تا ۵۰ درصدی حکایت دارد و با احتمال 
کسری بودجه ۴۰۰ هزار میلیارد تومانی، این گمانه مطرح می شود که دولت بار 
دیگر دست خود را در مقابل بانک مرکزی دراز کند و بنابراین تا زمانی که چاپ 
پول ادامه داشته باشد، روند تورم هم صعودی خواهد بود، مگر اینکه گشایش های 

سیاسی و اقتصادی در کشور رخ دهد.

سوژه

تهرانی ها کمترین و لرستانی ها بیشترین تورم را حس کردند
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»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

آیا عرضه بلیت هواپیما افزایش می یابد؟

گزارش

۲۰ میلیون نفر ایرانی در  
»فقر مطلق«!

ایلنا- »بهروز محبی نجم آبادی« -نماینده مجلس- گفت: 
تعداد خانوارهایی که دارای توانمندی بالا هستند نیز در 
کشور زیاد داریم و ضریب جینی در کشور نشان می دهد با 
این اختلافی که ایجاد شده، عده ای واقعا توانمند هستند، 
به طوری که چندین میلیون کارت در ایران داریم که 
تراکنش مالی آن ها بیش از یک و نیم میلیارد تومان 

است.
نماینده مردم جغتای، جوین و سبزوار در مجلس شورای 
اسلامی در واکنش به خبر منتشره در روزهای اخیر مبنی 
بر فروش مو به دلیل فقر، گفت: یکی از مباحثی را که در 
دوران نمایندگی ام به عنوان کلید واژه مطرح می کنم و 
اثرات منفی آن را در کشور می بینم و متاسفانه موضوعی 
که چهره نورانی و مشعشع نظام اسلامی را به صورت 
جدی مخدوش کرده فقر مطلق است. دهه اخیر به دلیل 
رشد اقتصادی صفر و در واقع فضای خاصی که در کشور 
به وجود آمد، متاسفانه با درصد قابل توجهی از فقر مطلق 

مواجه هستیم.
محبی با اشاره به حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی گفت: قطعا آن 
چیزی که امروز به عنوان حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی مطرح 
است، زمانی برای ما موضوعیت خواهد داشت که بتوانیم 
کارت تامین کالای اساسی که شامل ۲۵ کالای اساسی 
مورد استفاده اکثریت خانواده ها است را طراحی کرده و به 
این خانوارها کمک کنیم تا از حداقل ها برخوردار باشند. 
من معتقدم نهادهای انقلابی مانند ستاد اجرایی، بنیاد 
مستضعفان و کمیته امداد با تمام توان کار کرده اند، اما با 
توان بیشتر و همت مضاعف تری باید وارد میدان شوند.

به عقیده محبی با حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی بیش از ۴۰۰ 
هزار میلیارد تومان به نفع دولت خواهد شد: »من فکر 
می کنم این یک فرصتی است که مبلغ قابل توجهی از 
این پول را برای نیازمندان اختصاص دهیم، چراکه شاید 
در حال حاضر دولت حدود ۳۰ درصد این مبلغ را برای 
کمک به اقشار آسیب پذیر و کمک عمومی بین مردم 
اختصاص می دهد. از همین رو معتقدم مجلس باید این 
مبلغ را افزایش دهد و فضایی ایجاد کند که افراد در تامین 

کالاهای اساسی شان دچار مشکل نشوند.«
وی ادامه داد: امیدواریم کارت های تامین کالاهای اساسی 
در سال آینده توزیع شود. نهادهای انقلابی نیز باید به 
صورت جدی تر و منسجم تر وارد شوند. برخی از خانواده ها 
از چند نقطه حمایت می شوند و برخی از خانواده ها از 
هیچ جا حمایت نمی شوند. همین سامانه رفاه ایرانیان که 
در وزارت رفاه طراحی شده است می تواند این موضوع را 
کنترل کند و همه اقشار آسیب پذیر کد داشته باشند. من 
معتقدم نمایندگان باید در شهرستان های حوزه انتخابیه 
خود ستاد مبارزه با فقر مطلق تشکیل دهند و تمام شهر 
را بین همه خیریه ها و نهادهای حمایتی تقسیم کنیم تا 
مبالغ و کمک ها براساس کد ملی به خانواده ها داده شود 

تا همه خانواده های نیازمند از آن بهره مند شوند.
نماینده مردم جغتای، جوین و سبزوار در مجلس شورای 
اسلامی تاکید کرد: بحث اشتغال نیز بسیار مهم است و 
باید مباحثی که به تولید داخل کمک می کند را به صورت 
جدی پیگیری کنیم، چراکه این کار می تواند توانمندی 
خانواده ها را بالا ببرد. درست است که باید این کمک ها 
را انجام دهیم، اما آن چیزی که در نهایت مشکل ملت 

را حل می کند، موضوع اشتغال، تولید و صادرات است.
محبی گفت: متاسفانه قریب به ۲۰ میلیون نفر در کشور 
در شرایط مساعدی نیستند که حدود ۳ میلیون خانوار 
بوده و دچار فقر مطلق هستند که این آمار در سامانه 
رفاه نیز مشخص است و باید به این افراد کمک جدی و 
اساسی شود، اما تعداد خانوارهایی که دارای توانمندی بالا 
هستند نیز در کشور زیاد داریم و ضریب جینی در کشور 
نشان می دهد با این اختلافی که ایجاد شده، عده ای واقعا 
توانمند هستند، به طوری که یعنی چندین میلیون کارت 
در ایران داریم که تراکنش مالی آن ها بیش از یک و نیم 

میلیارد تومان است.

بعد از دو سال، نرخ بلیت هواپیما ۲۹ درصد افزایش پیدا 
کرد. افزایشی که از نظر ایرلاین ها کافی نیست و منجر به 
بهبود کیفیت پروازها نمی شود. از طرفی وزیر راه خبر از 
راه اندازی پلتفرم مخصوص عرضه بلیت هواپیما داده تا 
جلوی گران فروشی و کم فروشی در این حوزه گرفته شود.

به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از باشگاه خبرنگاران 
جوان؛ بالاخره بعد از چندین ماه کلنجار رفتن قیمت بلیت 
هواپیما در جلسه ستاد تنظیم بازار تعیین و با افزایش ۲۹ 
درصدی روبرو شد؛ البته این افزایش قیمت به مذاق برخی 

از ایرلاین ها خوش نیامده و آن ها اعلام کرده اند 
که این افزایش قیمت برای آن ها صرفه اقتصادی 
ندارد و طبق قانون مصوب مجلس، نرخ بلیت 
هواپیما آزادسازی شده و نباید ستاد تنظیم بازار 

در این حوزه ورود کند. براساس این گزارش 
از دی ماه سال ۱۴۰۰ تاکنون نرخ بلیت 

هواپیما تغییری نکرده بود؛ البته در 
این مدت دو یا سه بار ایرلاین ها 
بدون  و  خودسرانه  صورت  به 
مصوبه ستاد تنظیم بازار اقدام 
به افزایش قیمت ها کرده بودند 
که با ورود تعزيرات و دادستانی 
به این بخش، قیمت ها بعد 
به حالت  کوتاه  از یک مدت 
اساساً  بازگشت.  خود  سابق 

دستوری  قیمت گذاری  شیوه 
هوایی  حمل ونقل  بخش  در 

قانون  این  و  نبوده  پذیرفته شده 
عرضه و تقاضاست که بازار را متعادل 

افزایش قیمت  از سوی دیگر  می کند. 
نرخ بلیت هواپیما آن هم به شیوه دستوری 

باعث شده تا بلیت برخی از مسیرها کمیاب شود. 
با توجه به اینکه مسئولان  کمیاب بودن عمدی بلیت 

هواپیما را تکذیب می کردند و علت این کمیابی را افزایش 
تقاضا می دانستند بازهم با وجود تغییر نرخ بلیت، بلیت 
هواپیما در بسیاری از مسیرهای پرتقاضا کمیاب است. 

بلیت هواپیما پیدا نمی شود
در همین رابطه وطنی یکی از مسافران بخش هوایی به 
باشگاه خبرنگاران گفت: من معمولا تمامی سفرهای خود 
را از طریق هواپیما انجام و هر دو یا سه ماه یک سفر انجام 
می دهم. از اسفند ماه سال گذشته تاکنون طبق رصدهای 
که انجام دادم بلیت هواپیما به ویژه در برخی از مسیرها 
در روزهای پایانی هفته اصلا وجود ندارد و یا اگر باشد در 

قالب هتل و پکیج است که برای مسافران عادی صرفه 
اقتصادی ندارد. همچنین بهرامی یکی دیگر از مسافران 
گفت: من برای نذری که دارم باید هر دو الی سه ماه 
یک بار به مشهد سفر کنم اما در حال حاضر بلیتی کمتر 
از سه تا ۴ میلیون تومان پیدا نمی کنم. من یک کارمند 
ساده هستم، با این شرایط قیمتی دیگر نمی توانم بلیت 

خریداری کنم.

پلتفرم عرضه بلیت هواپیما طراحی شود
مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرسازی در خصوص نرخ 

بلیت هواپیما و میزان عرضه  بلیت گفت: بلیت هواپیما 
کم نشده حتی بیشتر هم شده اما طی صحبتی که 
مسئولان سازمان هواپیمایی انجام دادند اقدامات جدیدی 
برای کنترل بهتر این بخش صورت خواهد گرفت. به گفته 
وزیر راه وشهرسازی، برخی از بلیت ها به شبکه غیررسمی 
می رود و عده ای از سوداگران آن ها را گران می کنند تا به 
مردم فروخته شود. اکنون یک سری از ایرلاین ها رعایت 
می کنند و ایرلاین های دیگر هم به عوامل فروش واگذار 
می کنند و در قالب چند لایه عرضه می شود. از مسئولان 

سازمان هواپیمایی درخواست شده که هر چه سریع تر 
پلتفرم مخصوص عرضه بلیت را ارائه دهند. قرار شده 
طراحی آن را انجام بگیرد و کسانی که با آبروی این صنعت 
بازی می کنند و به مردم اجحاف می کنند هم به دستگاه 
قضایی معرفی شوند. همه بلیت ها گران نشده و چند فقره 
که در بعضی از سایت ها فروخته می شود به قیمت های 
مصوب نیست. اگر شرکت های هواپیمایی گران فروشی 
کنند مستقیما به تعزیرات معرفی می شود و اگر به عوامل 
فروش لایه های بعدی مربوط باشد آن ها هم به طور جد 
لغو مجوزشان انجام می شود و به مراجع رسمی قضایی 

هم معرفی می شوند.

این افزایش قیمت بلیت هواپیما را قبول 
نداریم 

اما مقصود اسعدی سامانی، دبیر انجمن 
باشگاه  به  هواپیمایی  شرکت  های 
خبرنگاران گفت: نرخ بلیت هواپیما از 
۲۸ اردیبهشت تغییر کرده و ایرلاین 
ها می توانند از این روز بلیت های 
خود را با نرخ جدید بفروشند. این 
قبول  را  قیمت  افزایش  میزان 
ما  نیستیم.  راضی  و  نداریم 
درخواست افزایش ۱۰۰ درصدی 
را کرده بودیم که ستاد تنظیم 
بازار با ۲۹ درصد موافقت کرده 
افزایش  میزان  این  با  است. 
قیمت بلیت هواپیما میزان پرواز ها 
کاهش نمی یابد اما دیگر نباید انتظار 
افزایش کیفیت پروازها را داشته باشند. 
چراکه هزینه ها در تمامی بخش ها رشد 
از  بسیاری  و  است  کرده  پیدا  چشم گیری 
هواپیماها زمین گیر هستند و قطعات برای خرید 

آن ها وجود ندارد.
رئیس سازمان  این  از  در حالی است که پیش  این 
هواپیمایی کشوری اعلام کرده بود که ما در تمامی 
قطعات هواپیمایی خودکفا شده ایم و دیگر نیازی به 
واردات قطعات هواپیما از کشورهای خارجی نداریم و 
صفر تا ۱۰۰ هواپیما را در داخل کشور اورهال می کنیم. 
افزایش ۲۹  این  با  ببنیم  و  باشیم  باید منتظر  حال 
درصدی قیمت ها شرایط پروازی در کشور به چه سمت 
و سویی می رود و باید ببینم آیا تعداد پروازها در طول 
هفته توسط ایرلاین ها افزایش می یابد و آیا مسافران 
دیگر به راحتی می توانند بلیت برای چند روز آینده را 

خریداری کنند یا خیر؟

نقل قول

نمایشگاه  از  روز  آخرین  اردیبهشت ماه،  سی ام 
در مصلی  اردیبهشت  از ۲۰  که  بود  تهران  کتاب 
تهران برگزار شد و در دو بخش حضوری و مجازی 
میزبان بازدیدکنندگان بود. علی رمضانی، سخنگوی 
نمایشگاه میزان فروش نمایشگاه کتاب را تا پایان 
اردیبهشت ماه(،  نهم  و  بیست  )جمعه،  دهم  روز 
۳۳۹ میلیارد تومان در بخش حضوری و مجازی 
عنوان کرد و درباره جزئیات آن گفت: نمایشگاه در 
بخش حضوری ۲۲۵ میلیارد تومان خرید ثبت کرد 
که ۱۶۵ میلیارد در کارت خوان های رسمی و ۷۵ 
میلیارد تومان نیز به صورت خرید نقدی، کارت به 
کارت و کارت خوان غیررسمی بوده است. در بخش 

مجازی نمایشگاه هم ۱۱۴ میلیارد تومان فروش 
ثبت شد که ۹۵ میلیارد تومان مربوط به ناشران 
و ۱۹ میلیارد تومان مربوط به کتابفروشان است. 
او همچنین از ناشران متخلفی گفت که برای شان 
رای صادر شده است؛ از تعهد کتبی تا بسته شدن 

غرفه شان.
رمضانی تعداد ناشران محروم از نمایشگاه سال آینده 
و میزان بن های مصرفی را هم به نشست دیگری که 
موکول  شود  انجام  زمینه  این  در  نهایی  جمع بندی 
از  برخی  نمایشگاه  روز  آخرین  در  همچنین  کرد. 
ناشران کتاب های خود را با ۳۰ درصد و ۴۰ درصد و 
بعضاً نصف قیمت به فروش گذاشته بودند تا هم 

فرصت  آخرین  از  هم  و  ببرند  خانه  به  کمتری  بار 
نقدینگی استفاده کنند. از بعدازظهر روز پایانی، ناشران 
کتاب های شان  بسته بندی  و  جمع آوری  تکاپوی  به 
افتادند. بازدیدکنندگانی هم بودند که دقیقه ۹۰ برای 
سر زدن به نمایشگاه آمده بودند. در این بین غرفه داران 
و کسانی که هر روز در نمایشگاه فعالیت داشتند، هر 
کدام در گوشه ای عکسی به یادگار می گرفتند. پیش تر 
مسئولان نمایشگاه اعلام کرده بودند »همان طور که 
افتتاحیه مردمی داشتیم اختتامیه مردمی نیز خواهیم 
داشت« و به این ترتیب در ساعت پایانی نمایشگاه، 
با آتش بازی ای که در حیاط راه افتاد و پخش سرود 

دختران انقلاب، پرونده نمایشگاه کتاب بسته شد.

محض اطلاع

گرانی غیرقانونی لوازم خانگی بدون ثبت در ۱۲۴
بازار لوازم خانگی که گام به گام حرکت در مسیر انحصاری شدن را در پیش گرفته، از نیمه دوم سال گذشته 
سیاست جدیدی را اتخاذ کرده است؛ افزایش قیمت بدون دریافت مجوز قانونی و حتی ثبت در سامانه ۱۲۴! در واقع 

تولیدکنندگان لوازم خانگی بدون دریافت مجوز قانونی دو مرتبه قیمت محصولات خود را افزایش داده اند.

تومانی میلیارد   ۳۳۹ فروش  با  کتاب  نمایشگاه  کار  پایان 
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پویایی و تحرک فضای رسانه ای البرز کم نظیر است؛ 

 تقدیر رئیس کل دادگستری 
استان از خانه مطبوعات و 

رسانه های البرز
رئیس و اعضای هیئت مدیره خانه مطبوعات استان البرز 
با حضور در دادگستری کل استان با دکتر »حسین فاضلی 
میان  در  وی  با  را  خود  دغدغه های  و  دیدار  هریکندی« 
گذاشتند. در این نشست رئیس کل دادگستری استان 
البرز با تاکید بر نقش و اهمیت رسانه گفت: فضای رسانه، 
همچنین فضای مجازی ظرفیت های استثنایی را پیش روی 
همگان قرار داده است که اگر به درستی استفاده شود 

می تواند بسیار مفید و کارساز باشد.

به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از روابط عمومی دادگستری 
کل استان البرز؛ وی در ادامه با تقدیر از عموم اصحاب رسانه 
استان البرز به ویژه خانه مطبوعات تاکید کرد: پویایی و تحرک 
در فضای رسانه ای استان البرز در کشور کم نظیر است و 
دستگاه قضایی در استان البرز اعتقاد راسخی بر حمایت از این 

فضا و استفاده از ظرفیت های بی نظیر موجود دارد.

با تشریح کارکرد رسانه  البرز  رئیس کل دادگستری استان 
به عنوان ناظر خارج از سیستم بر عملکرد دستگاه های مختلف 
متذکر شد: رسانه به عنوان ناظر و عینک بیرونی می تواند به 
کسانی که مسئولیت های حاکمیتی و عمومی دارند موضوعاتی 
که کمتر در منظر و دید مدیران قرار می گیرند را منعکس کند.

وی با تاکید بر استقبال از نقد در دستگاه قضایی استان که 
به عنوان یکی از محورهای مورد تصریح و حمایت رئیس قوه 
قضائیه در »دوره تحول و تعالی« ابلاغ شده است بیان داشت: 
قطعا از هرگونه نقدی که ایرادات و کاستی های دادگستری 
کل استان و نیز سازمان ها و ادارات کل تابعه قوه قضائیه 
در استان را منعکس کند استقبال کرده و از آن در رفع نقاط 

ضعف و تقویت نقاط قوت مجموعه استفاده خواهیم کرد.

عالی ترین مقام قضایی استان البرز در ادامه با اشاره به اینکه 
باید فضای نقد و تخریب در رسانه ها مورد تمییز قرار گیرد، 
تصریح کرد: باید از چارچوب ها و ساختارهای قانونی که در 
تعیین مدیریت دستگاه های اجرایی، شهری و سایر مدیران 
و کارگزاران منصوب یا منتخب وجود دارد حمایت شود و 
در کنار نقد و انتقاد دلسوزانه و منصفانه و بیان مشکلات و 
کاستی های موجود که برای اصلاح امور و انجام هرچه بهتر 
وظایف قانونی ضرورت هم دارد از جانبی دیگر باید اقدامات 
و خدمات ارائه شده توسط دستگاه های مختلف، تبیین 
و مورد حمایت قرار گیرد. این بدان معنا نیست در جایی 
که کاستی و یا کوتاهی توسط مدیران منصوب یا منتخب 
وجود دارد بیان نشود ولی همواره باید مرز بین نقد و تخریب 
از طرق مختلف از قبیل توهین، تهمت و نشر اکاذیب و 

خارج نشدن از مرز انصاف را مدنظر قرار داد.

رئیس کل دادگستری استان البرز با بیان اینکه دستگاه 
قضایی در استان له یا علیه هیچ شخص حقیقی یا حقوقی 
نیست، تاکید کرد: تمام تلاش دستگاه قضایی استان بر 
این مبناست که فقط بر مدار قانون عمل کند و در کنار 
حمایت قانونی از دستگاههای مختلف استان برای انجام 
وظایف قانونی آنها، در هر جایی و هر زمانی که جرم یا 
تخلفی مشاهده شده بدون توجه به جایگاه آن شخص ورود 
کرده است؛ البته با توجه به الزامات قانونی در  حفظ حریم 
خصوصی افراد، محدودیت هایی برای اعلام عمومی برخی 

اقدامات قضایی وجود دارد.

وی با اشاره به اینکه استان البرز یکی از استان های دارای کمترین 
پرونده های مرتبط با اصحاب رسانه در کشور است، یادآور شد: سال 
قبل، شعبه صلحی شورای حل اختلاف ویژه رسانه برای اولین بار در 
کشور در اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان و چند روز پس 
از پیشنهاد رئیس قوه قضائیه در دیدار با اهالی رسانه ایجاد شد و 
الحمدالله تعداد پرونده های ارجاعی به شورا و همچنین هیئت منصفه 
مطبوعات استان در سال گذشته بسیار کم بوده است که بیانگر فضای 

آرام و توام به احترام به قانون در رسانه های دارای مجوز است.

و  مطبوعات  خانه  مدیرعامل  عباس زاده«  »رضا  دکتر 
رسانه های استان البرز روز شنبه در نشست خبری با بیان 
اینکه مسئله اقتصاد و معیشت اصحاب رسانه از اهمیت 
بسیاری برخوردار است، خاطر نشان کرد: »ما پیگیری های 
لازم را در این زمینه صورت می دهیم اما حمایت متولیات 
امر در استان و اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی باید بیشتر 

باشد.«

وی با اشاره به وظایف ۱۸ گانه خانه مطبوعات خاطر نشان 
کرد: »در طول سه سال گذشته، ۴۴ جلسه هیئت مدیره این 
مجموعه برگزار شده که از این تعداد ۲۹ جلسه رسمی بوده 
و ۹۹ مصوبه داشته که از این تعداد ۹۳ مورد محقق شده 
است. همچنین برگزاری جشنواره مطبوعات، مسابقات 
برگزاری  و  رفاهی  امور  گردشگری،  تورهای  و  مختلف 
نشست هم اندیشی با مسئولین از جمله این اقدامات 

بوده است.«
در  استان  رسانه های  و  مطبوعات  خانه  مدیرعامل 
حمایت ها  از  قدردانی  ضمن  خود  صحبت های  ادامه 
و همراهی های معاونت فرهنگی و رسانه ای اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی استان البرز، به دغدغه خبرنگاران 
در خصوص توزیع عادلانه آگهی ها اشاره و مطرح کرد: 
»برخی رسانه ها به منظور تحقق اهداف و نقش و جایگاه 
اجتماعی خود مطالبه گری و تلاش می کنند و برخی دیگر 
نیز اشتغال دولتی دارند و در راستای منافع آن مجموعه 

گام بر می دارند.«
عباس زاده تصریح کرد: »تعداد اعضای خانه مطبوعات 
استان البرز در ابتدای دوره سه ساله ما، ۲۳۳ نفر بوده و 
در این دوره ۱۱۳ نفر افزایش یافته است که از این تعداد 
۲۰ نفر تغییر عضویت به مدیرمسئولی داده اند و ۴۰ نفر 
نیز صاحب امتیاز و سرپرست هستند و پس از ثبت نام در 
خانه مطبوعات، مستقیما عضو می شوند. خانه مطبوعات 
و رسانه ها یک انجمن یا تشکل صنفی است که اختیارات 
آن تحت نظارت اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان 
است و خود به تنهایی اختیار تایید یا حذف اعضا را ندارد.«
وی با بیان اینکه در سفر رئیس جمهور به استان البرز، 

چهار میلیارد تومان بودجه به ساخت خانه مطبوعات این 
استان اختصاص یافت که از این مقدار، دو میلیارد تومان 
در اختیار ارشاد است، اظهار داشت: » قول های مساعدی 
به ما داده شده که تا هفته دولت، فضای ۶۰۰ مترمربعی 

خانه مطبوعات در شهرک اداری تحویل داده شود.«
مدیرعامل خانه مطبوعات و رسانه های البرز با اشاره به 
برگزاری دوره های آموزشی ۶۰ ساعته در پنج محور برای 
اصحاب رسانه در رابطه با اعطای تسهیلات قرض الحسنه 
مطرح کرد: »در سال گذشته ۶۵ نفر وام ۱۰ میلیون تومانی 
و ۸۵ نفر وام ۵۰ میلیون تومانی دریافت کرده و پنج 
نفر نیز برای تسهیلات ۱۰۰ میلیون تومانی معرفی شده اند 
که از این تعداد دو نفر وام را دریافت کرده اند. همچنین 
رایزنی با یکی از بانک های کرج در حال انجام است تا هر 
یک از اصحاب رسانه که اقدام به انتشار اخبار آن بانک 
کنند، مشمول دریافت تسهیلات قرض الحسنه ۵۰ میلیون 

تومانی شوند.«
عباس زاده در ادامه در خصوص تعاونی مسکن خبرنگاران 
اظهار کرد: »حدود ۲۰۰ نفر در این تعاونی ثبت نام کرده اند 
و حدود ۱۲۰ میلیون تومان به حساب آن واریز شده است. 
بی تردید پیگیری امور مربوط به تعاونی مسکن خبرنگاران 

را در اولویت امور مربوط به مباحث معیشتی و رفاهی 
اصحاب رسانه است.«

مدیرعامل خانه مطبوعات و رسانه های البرز با اشاره 
به تاکیدات رهبر معظم انقلاب مبنی بر جهاد تبیین 
تاکید کرد: جهاد تبیین، مقدمه ای برای اصلاح، تحول، 
مطالبه گری و روشنگری بوده و اصلی ترین نقش ما نیز 
مطالبه گری است. با توجه به این نقش، هر اتفاقی که 
رخ داد، ما باید آتش به اختیار، با درک و عقلانیت، به 
حل موضوع بپردازیم، بنابراین از اصحاب رسانه انتظار 
می رود مطالبه گری را ملاک عمل و فعالیت خود قرار 
را  سازمان ها  و  ادارات  روابط عمومی  نقش  و  دهند 

نداشته باشند.
با  تبیین  جهاد  دو همایش  برگزاری  از  پایان  در  وی 
حضور اصحاب رسانه نیز خبر داد و یکی از لایه های 
اساسی جهاد تبیین را نخبگان به عنوان نمایندگان افکار 
عمومی دانست و خاطرنشان کرد: »وظیفه مسئولین در 
زمینه روشنگری سنگین تر از ماست اما خبرنگاران که 
در خط مقدم اطلاع رسانی هستند، به افرادی که نگاه 
و ظرفیت آن ها در ظاهر، با عمل و باطنشان متفاوت 

است، اعتماد نکنند.«

»مدیرعامل خانه مطبوعات و رسانه های استان«:

جهاد تبیین، مقدمه ای برای اصلاح، تحول، 
مطالبه گری و روشنگری است

اهدای عضو در البرز جان ۱۵۰ بیمار نیازمند را نجات داد
دکتر شهرام صیادی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی البرز گفت: سال گذشته تعداد اهدای عضو بیماران مرگ مغزی در استان 
البرز ۴۷ مورد بود که این برابر با حدود ۱۵۰ عضو اهدا شده و نجات جان حدود ۱۵۰ بیمار نیازمند پیوند است. همچنین 
بوستان نام آوران اهدای عضو پردیس دانشگاه علوم پزشکی البرز با حضور خانواده های محترم اهدا کننده افتتاح می شود.

نقل قول داستان جلد

مناقصه عمومی تهیه و طبخ غذا جهت کارکنان شهرداری 
دوم( محمدشهر-تجدید)نوبت 

شناسه آگهی: 1498190     شهردار محمدشهر

شهرداری محمدشهر در نظر دارد فراخوان تهیه و طبخ غذا جهت کارکنان شهرداری محمدشهر  به شماره )سیستمی( 2002005314000003 را از طریق سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت برگزار نماید.

 www.setadiran.ir کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس
انجام خواهد شد.

متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه صاحبان 
امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.

مواعد زمانی:
- تاریخ انتشار فراخوان:  1402/02/23 از  ساعت  12:00

- مهلت دریافت اسناد فراخوان: 1402/02/27 تا ساعت 12:00
- مهلت ارسال پیشنهادات: 1402/03/07 تا ساعت 12:00
- زمان بازگشایی پاکت ها:  1402/03/07 ساعت 12:15

نوع و مبلغ تضمین شرکت در مناقصه:  سپرده¬ شركت در مناقصه مورد اشاره به مبلغ 1,115,400,000 ریال می باشد که مي-بايست به صورت ضمانتنامه معتبر بانکی 
با اعتبار حداقل سه ماهه یا رسید سپرده نقدی ارائه گردد.

اطلاعات تماس و آدرس دستگاه :  استان البرز، محمدشهر، بلوار امام خمینی )ره(، خیابان شهید شاه حسینی، شهرداری محمدشهر. شماره تماس: 026-35705

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/02/31     

مدیرعامل خانه مطبوعات و رسانه های البرز با اشاره به تاکیدات رهبر معظم انقلاب مبنی بر جهاد تبیین تاکید کرد: 
جهاد تبیین، مقدمه ای برای اصلاح، تحول، مطالبه گری و روشنگری بوده و اصلی ترین نقش ما نیز مطالبه گری است.



روزنامه

55 فرهنگی
شماره 1295 - دوشنبه 1 خرداد 1402

اصغر قلندری

از چند جلسه غیبت سرانجام فرصتی دست داد  پس 
و  خیراندیش  مدیر  نوشاد،  حمید  استاد  دعوت  به  تا 
خیرخواه گروه فرهنگی شاهین شهر و برحسب وظیفه و 
رسالت رسانه ای و اطلاع رسانی روزنامه »دنیای هوادار« 
گفتمان های  و  گردهمایی  این  در  دانستم  موظف 

فرهنگی، اجتماعی، ورزشی حضور پیدا کنم.

به گزارش »دنیای هوادار«؛ جمع کثیری از موی سپیدان، 
فرهیختگان، اندیشمندان ورزشی، اساتید دانشگاه و پزشکان 
احداث کنندگان  و  مدرسه ساز  ورزش یار،  خیران  ویژه  به 
مراکز بهداشت و درمان و بیمارستان برای سلامت جامعه 
که با نیت خیر و کمک رسانی به هموطنان مستمند گامی 
خداپسندانه بر می دارند و فرزندان نیک اندیش و بی توقعی که 
همواره دغدغه اقشار کم بضاعت و بی بضاعت جامعه را دارند 
و با وجود چالش های مختلف اجتماعی دست به گریبانند 
وارد کارزار فرهنگ سازی و اخلاق محوری برای حل مشکلات 
معیشتی و مددرسانی به ضعفا گرد هم آمده بودند، در تالار 
مجلل خلیج فارس شاهین شهر محل برگزاری این همايش 
کم نظیر با چهره های تابناک و خادمان راستین و گنجینه های 
فرهنگی و اجتماعی جامعه امروزی، در این همايش فرا ملی 

و فرا جناحی آشنائی بیشتری پیدا کردم.
مجموعه ای از فرزندان شایسته امور اجتماعی، فرهنگی 
وبوم  مرز  این  معنوی  از سرمایه های  که  را  ورزشی  و 
پاسداری می کنند را در این نشست هم اندیشی دیدم که 
هریک به نوعی برای زنده نگاهداشتن میراث فرهنگی 
ایفا  را  فراخنائی  و  سازنده  نقش  ما  نیاکان  پربهای 
می کنند. محمدرضا کربکندی یا بهتر است بگوییم )آقا 
رسول( دروازه بان خوش نامی که در تاریخ ورزش اصفهان 
در کنار نام بزرگانی همچون زنده یادان محمود حریری، 
محمود یاوری و دیگر پیشکسوتان فوتبال اصفهان و تیم 
ملی به عنوان چهره های فراموش نشدنی ورزش شناخته 
می شود که در حال حاضر یکی از فعالان کانون خیرین 
را در کنار مسعود صرامی فعال اجتماعی و  ورزش یار 
کارآفرین که موُسس سیتی سنتر عظیم سپاهان شهر و 

شهرک سلامت است -که در حال حاضر یکی از عظیم 
ترین بیمارستان های فوق تخصصی اصفهان محسوب 
مختلف  قشرهای  برای  کارآفرینی  نیت  با  و  می شود 
نفس  تزکیه  برای  سلوک  درجه  بالاترین  و  اجتماعی 
خویش سرمایه گذاری کرده و نشان از شایسته سالاری 
و تصدی کارهای مهم در جامعه توسط افراد کاردان و 
لایق دارد-که به همت استاد حمیدنوشاد در این نشست 

فرهنگی حضور پیدا کرده بودند.
در ابتدای این مراسم باشکوه شاهد هنرنمائی نوجوان 
در دف  که  پدر خود  کنار  در  که  بودیم  ویولونیستی 
را  یاحقی  پرویز  شادروان  خاطره  است،  استاد  نوازی 
کرد، سپس خانم مژگان صنیعی که  زنده  اذهان  در 
گروه  کمک رسان  و  خیراندیش  بانوان  از  نیز  خود 

فرهنگی شاهین شهر به شمار می آید در قامت مجری با 
کلامی شیوا و صدایی رسا با اشاره به منشور اخلاقی 
گروهی  کرد:  اظهار  نخبگان  و  پیشکسوتان  گروه 
فراجناحی فارغ از سیاست، مذهب و قومیت به منظور 
فعالیت های اجتماعی، اقتصادی، ورزشی و فرهنگی 
بهترین  از  رهگذر  این  از  تا  آمده ایم  گردهم  سازنده 
روش های عقیدتی، سیاسی و قومی بهره مند شویم و 
با خرد جمعی در غم و شادی یکدیگر شریک و سهیم 
در  روزگار  ناملایمات  گزند  از  با کمک هم  تا  باشیم 

امان بمانیم.
این  فرزانه گروه در سخنانی گفت:  حمید نوشاد، مدیر 
در  عضویت  و  اعضاء  توانمندی های  به  باتوجه  گروه 
کارگروه های فرهنگی، ورزشی، خیریه، فنی و مهندسی، 

و  واداری  مالی  پژوهشی،  گردشگری،  حقوقی،پزشکی، 
برنامه ریزی های مدون و مشارکت در طرح های مردم نهاد و 
مراکز فعالیت های اجتماعی، فرهنگی، هنری و... حرکت 
زیرساخت های  راستای  در  سرمایه گذاری  با  و  می کند 
و  سالمندان  برای  منظوره  چند  گردشگری  مجموعه 
پیشکسوتان در امر اقامتی و مراقبتی تحت عنوان )شهر 
در  یاور هميشگی  و  یار  خیرین  به کمک  نیاز  آرزوها( 
تاُمین هزینه های جاری دارد تا بطور خودجوش و بدون 
کمک دولت بتوانیم حداقل وظایف انسانی خود را در 
قبال همنوعان سالمند و بازنشسته به سرانجام برسانیم.

دنبال  این گروه فرهنگی  در  را که  اهدافی  افزود:  وی 
و  هم اندیشی  کارگروهی،  زمینه  در  بیشتر  می کنیم 
توان  از تجربه و  بهره گیری  با  از خرد جمعی  استفاده 
راستای  در  همايش ها  وگسترش  اشاعه  برای  اعضاء 
حل مشکلات معیشتی همنوعان مستمند است، که 
با کمک و حمایت اعضای این تشکل فرهنگی گامی 
خداپسندانه برای باقیات و صالحات برداریم و پاره ای از 

مشکلات مردمی را حل کنیم. 
در ادامه این جلسه مسعود صرامی خالق خلاقیت های 
اقتصادی و بانی و موُسس شهرک سلامت، استاد رسول 
شمس  فریبا  دکتر  خانم ها  و  عدالت  دکتر  کربکندی، 
استاد دانشگاه و طاهری کارشناس مسئول سالمندان 
شبکه بهداشت و درمان شاهین شهر پیرامون امور خیریه 
کردند  بیان  را  خود  نظرات  اجتماعی  رفع مشکلات  و 
نموده  اقدام  راستا  این  در  جدیت  با  داشتند  اظهار  و 
و واکنش خواهیم داشت و عقاید خود را به اشتراک 
خواهیم گذاشت، خانم دکتر شمس که اخیراً به افتخار 
بازنشستگی نائل گردیده که سالها  کار فرهنگی کرده و 
شاهنامه دانی  پیرامون  دارد  آشنائی  فارسی  ادبیات  با 
شاهنامه  به  استناد  با  خردورزی  شاهنامه خوابی،  و 
، نظامی، مربیان نامه و گلستان سعدی و بطور کلی 
ادبیات فارسی سخن گفت که از افتخارات مردم ایران 
زمین است و به تاُثیر ادبیات فارسی در اروپا به ویژه 
فرانسه نیز اشاره کرد که از جایگاه ویژه ای برخوردارند. 
موسیقی  اجرای  محتوا  پر  همايش  این  بخش  پایان 
سنتی توسط گروه فروتنی بود که در فواصل برنامه ها 
نیز با اجرای موسیقی متنوع و دلنشین  رونق افزای این 

نشست فرهنگی بودند.

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

پیشگامان فرهنگی و اجتماعی 
شاهین شهر در نشست خود چه گفتند؟

ان نصف �ج

فیلم عقاب ها موفق شد که ۳ میلیون و ۲۴۶ هزار مخاطب را به سینما بکشاند. اگر کف 
قیمت بلیت سینما در حال حاضر را ۴۵ هزار تومان در نظر بگیریم، عقاب ها در آن سال به 
پول امروز ۱۴۶ میلیارد تومان فروخته است. چیزی در حدود ۱۴ میلیارد تومان بیشتر از فسیل.  
فیلم سینمایی قافله به کارگردانی مجید جوانمرد نیز که جمشید هاشم پور در آن نقش سروان 
یوسف پیر بلوچ را بازی می کرد. سال ۷۱ اکران شد و ۵ میلیون و ۲۰۰ هزار مخاطب را جذب 
کرد که به پول امروز ۲۳۴ میلیارد تومان فروش داشته است. اما در صدر پرفروش ترین فیلم 
های سینمایی بعد از انقلاب با بازی جمشید هاشم پور، افعی قرار دارد. فیلمی به کارگردانی 
محمدرضا اعلامی که در سال ۷۱ موفق شد بیش از ۵ میلیون و ۴۰۰ هزار بلیت بفروشد. این 
عدد با حساب هر بلیت ۴۵ هزار تومانی، در آن روزگار فروش ۲۴۳ میلیارد تومانی را به ثبت 
رسانده است. البته فیلم های خواستگاری به کارگردانی مهدی فخیم زاده نیز در سال ۶۸ 
اکران شد و ۴ میلیون و ۳۰۰ هزار بلیت فروخت. این عدد به پول امروز فروشی در حدود ۱۹۳ 
میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان می شود. کلاه قرمزی نیز در سال ۷۳ اکران شد و ۴ میلیون و 
۳۰۰ هزار مخاطب را روی صندلی سینماها نشاند. این تعداد بلیت با محاسبه بلیت ۴۵ هزار 
تومانی، فروش ۱۹۳ میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومانی را نشان می دهد. آدم برفی به کارگردانی 
داوود میرباقری نیز در سال ۷۶ با استقبال ۴ میلیون و ۴۷۰ هزار مخاطب مواجه شد. کما به 
کارگردانی آرش معیریان در سال ۸۶ بیش از ۵ میلیون و ۱۶۰ هزار بلیت فروخت. در پله های 
بعدی فیلم قرمز به کارگردانی فریدون جیرانی ۳ میلیون مخاطب، دو زن اثر تهیمنه میلانی ۳ 
میلیون مخاطب، فیلم از کرخـه تا راین به کارگردانی ابراهیم حاتمی کیا با دو میلیون بیننده 
بیشترین فروش بلیت تاریخ سینمای پس از انقلاب را به ثبت رسانده اند. با این وجود به نظر 
می رسد که فیلم سینمایی فسیل برای شکستن رکورد پرفروش ترین فیلم تاریخ سینما باید 

۲.۵ میلیون مخاطب دیگر را به سینما بکشاند.

ــید هاشم پور با  رقابت جمش
افشاری بهرام 

»درباره علف های خشک« اثر »نوری بیلگه جیلان« با میانگین نمره ۲.۹، رتبه اول جدول 
منتقدان اسکرین در جشنواره کن ۲۰۲۳ را به خود اختصاص داده است و پس از آن و با 
فاصله اندک اثر جدید »جاناتان گلیزر« با عنوان »منطقه مورد علاقه«با نمره ۲.۸ قرار دارد. 
»درباره علف های خشک« که هفتمین فیلم »جیلان« است که در بخش رقابتی کن رونمایی 
می شود بالاترین امتیاز )۴ از ۵ ستاره( را از »رابی کولین« از تلگراف، »میشل سیمنت« 
ازنشریه پوزیتیف و احمد شاوکی منتقد سایت عربی »فی الفن« دریافت کرد. »جیلان« در 
سال ۲۰۱۴ نیز با فیلم »خواب زمستانی« موفق به کسب جایزه نخل طلای بهترین فیلم 
کن شده است. ساخته سه ساعت و ۱۷ دقیقه ای »نوری بیلگه جیلان« که پس از فیلم سه 
ساعت و ۲۶ دقیقه ای »قاتلان ماه کامل« ساخته »مارتین اسکورسیزی«، طولانی ترین فیلم 
جشنواره کن است، روایتگر داستان معلم هنر در روستایی به نام سامت است که مدرسه اش 
در منطقه ای قرار دارد که اساساً دو فصل دارد: برف و چمن زرد. او در وجودش مجذوب دختر 
دانشجوی جوانی به نام سویم می شود که سعی می کند او را راهنمایی کند اما ...« »هیولا« 
ساخته »هیروکازو کورئیدا« با امتیاز ۲.۳، »بازگشت به خانه« به کارگردان »کاترین کورزینی« 
با امتیاز ۲، »جوانی« از »وانگ بینگ« )۲.۸(، »مگس های سیاه« به کارگردانی »ژان-استفان 
ساوار« با امتیاز ۱.۳، »چهار دختر« ساخته »کوثر بن هنیه« کارگردان و نویسنده اهل تونس 
با امتیاز ۲.۳، فیلم هایی هستند که تاکنون در بخش مسابقه اصلی جشنواره کن به نمایش 
گذاشته شده اند. »روبن اوستلوند« سینماگر سوئدی که سال گذشته با فیلم »مثلت غم« 
برنده نخل طلای بهترین فیلم شد، ریاست هیات داوران جشنواره کن را بر عهده دارد. 12 
منتقد سینمایی از نشریه هایی چون لس آنجلس تایمز، گاردین، تلگراف، دای زیت آلمان، 
مجله فیلم پوزتیف، لومند فرانسه، مجله تایم و اسکرین، به فیلم های بخش مسابقه اصلی 
از یک تا پنج ستاره نمره می دهد و این نمرات در جدول منتقدان اسکرین منتشر می شود.

ــین جدول  کدام فیلم صدرنش
منتقدان کن شــد؟

گیشه جشنواره

شناسه آگهی: 1491610
     

»جان ویک« در کلوپ میلیاردی ها
فیلم »جان ویک: فصل ۴« با فروش ۴۲۵ میلیون دلاری بیشترین فروش را به خود اختصاص داده است. آخرین فیلم 
این مجموعه که با بودجه ۱۰۰ میلیون دلاری ساخته شده و گران ترین فیلم این مجموعه است، در ماه مارس کارش را با 

افتتاحیه ۷۳.۵ میلیون دلاری شروع کرد و رکورد جدیدی را در فروش فرنچایزهای هالیوودی در داخل آمریکا ثبت کرد.
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بازگشت محمد بنا به فدراسیون کشتی
محمد بنا که بعد از مسابقات جهانی 2022 صربستان از هدایت تیم ملی کشتی فرنگی استعفا کرد و از فدراسیون 
جدا شد، حالا بعد از مدتی بار دیگر در این فدراسیون حضور پیدا کرده است. مراسم اهدای حکم برترین مربی 

قرن ایران، در محل فدراسیون برگزار شد و دبیر ، حکم محمد بنا را به عنوان مشاور عالی خود به وی اهداء کرد.

دداشت �ی

 

درحاشیه

نگاهی به آمار سرمربی جدید تیم امید؛

»رضا عنایتی«؛ یک انتخاب 
کاملا معمولی!

رییس  نایب  محمدنبی  مهدی  اعلام  با  ایرنا-سرانجام 
فدراسیون و بر اساس پیشنهاد امیر قلعه نویی سرمربی 
تیم ملی و موافقت فدراسیون فوتبال و کمیته ملی 
امید  تیم  سرمربی  عنوان  به  عنایتی  رضا  المپیک، 
کشورمان منصوب شد. از همین رو عملکرد رضا عنایتی 
است.  گرفته  قرار  بررسی  مورد  مربیگری اش  دوران  در 
عنایتی در دوران نه چندان طولانی مربیگری خود هرگز 
نتوانسته عملکرد خوب و افتخاراتی که در دوران بازیگری 
خود به دست آورده را کسب کند و اصلا عملکرد او روی 
نیمکت قابل قیاس با دوران حضورش در مستطیل سبز 
نخواهد بود. او در دوران بازیگری خود موفق شد یک 
قهرمانی و یک نایب قهرمانی را با استقلال به دست بیاورد 
و همچنین با سپاهان نیز موفق شد یک بار روی سکو 
قهرمانی لیگ برتر قرار بگیرد. عنایتی با ۱۴۷ گل برترین 
گلزن تاریخ لیگ برتر فوتبال ایران است و ۳ بار نیز موفق 
به کسب کفش طلای لیگ برتر شده است. عنایتی دوران 
مربیگری خود را با سیاه جامگان در سال ۱۳۹۶ آغاز کرد. 
او ابتدا دستیار بود و سپس هدایت این تیم مشهدی را 
بر عهده گرفت. عنایتی پس از شکست سنگین ۵ بر صفر 
مقابل سپاهان از سمت خود اخراج شد و جای خود را به 
داوود مهابادی داد و سیاه جامگان در انتهای فصل به لیگ 
یک سقوط کرد. عنایتی در ۱۴ حضور خود روی نیمکت 
سیاه جامگان تنها یک برد به دست آورد و ۹ شکست و ۴ 
تساوی را در کارنامه خود ثبت کرد. آقای گل تاریخ لیگ 
برتر فوتبال ایران در ۲۷ خرداد ماه سال ۱۳۹۸ نیمکت 
هدایت قشقایی شیراز را بر عهده گرفت و ۲۶ شهریورماه از 
سمت خود استعفا داد. قشقایی تا هفته پنجم لیگ دسته 
اول یک پیروزی، یک تساوی و ۳ شکست کسب کرده 
بود و در جام حذفی سرخپوشان پاکدشت را شکست داد 
و عنایتی با یک کارنامه ناموفق دیگر به کار خود در این 
تیم خاتمه داد. اوج کار رضا عنایتی در دوران مربیگری 
به هدایت هوادار برمی گردد. عنایتی در دو فصل و نیم 
سرمربیگری در هوادار، نایب قهرمانی دور برگشت را در 
فصل نخست لیگ یک و در فصل دوم نیز صعود تاریخی 
به لیگ برتر را در کارنامه خود ثبت کرد. عنایتی در سومین 
فصل حضور خود در تیم هوادار و در نخستین تجربه لیگ 
برتری اش تیمی شگفتی ساز را روانه رقابت ها کرد و در 
پایان نیز ضمن بقا در لیگ برتر رتبه یازدهمی مسابقات را 
به دست بیاورد. اما این مربی در اقدامی عجیب از هدایت 
این تیم استعفا داد و جای خود را به ساکت الهامی داد. 
عنایتی در ۸۳ حضور خود بر روی نیمکت هوادار موفق 
شد ۳۵ برد، ۲۳ باخت و ۲۵ تساوی را در کارنامه خود 
ثبت کند که بهترین عملکرد او تا به این  لحظه خواهد 
بود. مدیران باشگاه نفت مسجدسلیمان تصمیم گرفتند 
برای سومین بار در فصل جاری سرمربی تیم شان را تغییر 
دهند و ابراهیم اشکش را از سرمربیگری این تیم جنوبی 
برکنار کردند و رضا عنایتی هدایت این تیم را برعهده گرفت 
تا شاید بتواند این تیم را از منطقه سقوط خارج کند. 
عنایتی تنها در ۴ دیدار هدایت نفتی ها را بر عهده داشت 
که حاصل کار او ۳ مساوی و یک شکست بود و سرانجام 
با حواشی و جنجال  از این تیم استعفا و سرانجام نفت در 
پایان فصل به لیگ یک سقوط کرد. با این اوصاف آمار 
مربیگری عنایتی چندان قابل دفاع نیست. او در ۱۰۶ بازی 
۳۷ برد، ۳۳ مساوی و ۳۶ باخت را به دست آورده است. 
تیم امید ایران ظرف سال های گذشته کار دشواری برای 
صعود به مرحله گروهی جام ملت های زیر ۲۳ سال آسیا 
نداشته  است، اما بازی های دور نهایی این مسابقات است 
که این تیم را با چالش مواجه می کند. تیم امید ۱۱ ماه 
برای کسب آمادگی در راه حضور موفق در جام ملت های 
آسیا فرصت دارد و فدراسیون فوتبال باید نهایت بهره را 
از این مدت ببرد تا طلسم صعود به المپیک از نیم قرن 

عبور نکند.

بزرگترين  مديران ارشد  از  گروهی  به اتفاق  كه  سالي 
دوره  در  شركت  جهت  كشور  فوق تخصصی  صنعت 
مديريت و توسعه منابع انسانی به كشور ژاپن رفته 
بودم، در طول دوره مهمترين موضوعي كه توجه ام را 
خيلي جلب كرد، علاوه بر موضوع برنامه ريزی دقيق 
و تاكيد بركايزن) بهبود مستمر(، نحوه انتخاب افراد 
مديران  كه  بود  مهم  مسئوليت های  برای  شايسته 
و اساتيد دانشگاه به عنوان مدرسين دوره خيلی بر 
آن تاكيد داشتند و مدل های مختلفی را براي اين 
پايه  بر  پرورش  و  آموزش  داشتند.  اختيار  در  مهم 
مدل های  از  متاثر  مديران  توسعه  و  استعداديابی 
ارزيابي در راستاي نظام انتصابات موضوعی بود كه 
ژاپنی ها را در محور توسعه همه جانبه قرار داده بود و 
معتقد بودند وقتي از اين فيلترها كسی برگزيده شد 

همه حمايت می كنيم و كارشكني معنا ندارد.

بگويم  تا  گفتم  خاطر  بدين  را  مقدمه  اين 
نظام  بر  منطبق  دقيقاً  قلعه نویی«  »امير  انتصاب 
شايسته سالاری صورت گرفته! حالا چرا برخي آن را بر 
نمی تابند، اميدوارم دليل قانع كننده ای داشته باشند! 
ولي وقتي كانون مربيان كه در راس آن ها حسين 
خواهان  آشكارا  دارند  قرار  جلالی  مجيد  و  فركی 
اميرخان  از  سكوها  روي  حتي  همه جانبه  حمايت 

هستند، از اين اظهارنظر چه استنباطی داشت؟ آيا 
امروز متوجه تقدير و تشكر فيفا و كنفدراسيون از 
حضور امير قلعه نویی در كنفرانس آناليز جام جهاني 

شديد!؟ در اين باره چه تحليلي بايد داشت؟
فيفا،  نظر  اظهار  جبری  جمع  اما  نمی كنم!  اغراق 
كانون مربيان و كارنامه ژنرال در فوتبال ما بيانگر اين 
است كه انتخاب او به عنوان سرمربي تيم ملي يك 
انتخاب اصلح است. حالا چرا برخی دوستان با وجود 
چنين جمع جبری به اين انتصاب ابهام دارند، بهتر 
است بار ديگر دو بازي دوستانه اخير تيم ملی به 
مربيگيری ژنرال را از نظر بگذارنند تا متوجه شوند او 
در كوتاه ترين زمان ممكن چه تحولي به لحاظ فكري 
يكپارچه  ايران  مردم شريف  كه  كرد  ايجاد  تيم  در 
ایران« سر  »ايران  با تيم ملی آشتی كردند و سرود 

دادند؟
اين  در  اما  نمی كشم،  پيش  را  فنی  بحث  فعلا 
حميد  امثال  از  اميرخان  وقتی  معتقدم  هم  مورد 
مطهري به عنوان يك مربی جوان و بادانش دعوت 
به همكاري كرده و آندو تيموريانِ باانگیزه را در كنار 
خود دارد، بدين معناست او فكرهاي بزرگ با تحولي 
البته  و  بنيادين  تحولي  تغييرو  دارد.  در سر  نوين 
تغيير  باور  براين  مديريت  علماي  ،چراكه  تدريجي 
بايد آگاهانه و تدريجی باشد و قلعه نویی به شرطي 
كه همه جانبه مورد حمايت قرار گيرد )همان طور كه 
هم  است  قادر  بی شك  دارد(  انتظار  مربيان  كانون 
تحولي شگرف ايجاد كند و هم اتفاقي را كه نيم قرن 

آرزويش را داشتيم در جام ملت های آسيا در قطر 
رقم بزند. برای اثبات اين ادعا همچون مجيد خان 
جلالی و حسين اقا فركی -كه هيچكس در اخلاق، 
منش و دانش و مهارت و تجربه آنها ترديد ندارد- 
دلايلي زيادي دارم كه به مرور خواهم گفت. پس 
بياييم به جای موش دواندن از سرآمدترين مربیحال 

كشورمان حمايت كنيم.

از كانون مربيان تا فيفا؛

جمع جبری در حمايت از »ژنـرال«
مجید سعیدی

پوکر مهدی طارمی در دیدار برابر فامالیسائو باعث 
دوران  در  خود  عملکرد  بهترین  طارمی  تا  شد 
فوتبالش را در یک فصل ثبت کند. پورتو شنبه شب 
در چارچوب هفته سی و سوم لیگ برتر پرتغال در 
دیداری خارج از خانه به مصاف فامالیسائو رفت 
که این دیدار در نهایت با پیروزی ۴ بر ۲ پورتو به 

پایان رسید. 
مهدی طارمی در این دیدار پورتو را با گل زنی در 
دقایق ۷ )پنالتی( و ۱۰ پیش انداخت اما در ادامه 
دقیقه ۴۴  در  کلومباتو  و  قیقه ۳۳  در  جیمی 
)پنالتی( بازی را به تساوی کشاندند. با این حال 
موتور گل زنی طارمی در نیمه دوم دوباره روشن شد 
و با گل هایش در دقیقه ۶۷ )پنالتی( و ۷۵ )پنالتی( 
پیروزی را برای پورتو به ارمغان آورد. طارمی که 
پیش از این با ۱۷ گل در رده دوم جدول گل زنان 
لیگ برتر پرتغال قرار داشت، ۲۱ گله شد تا با سه 
گل فاصله نسبت به گونچالو راموس، مهاجم بنفیکا 
در صدر جدول گل زنان بایستد و تا حد زیادی آقای 
گلی اش در لیگ برتر پرتغال را قطعی کند. طارمی 
در دیدار مقابل فامالیسائو ۹۰ دقیقه بازی کرد و در 
این دقیقه جای خودش را به ورون داد. او همچنین 

یک کارت زرد از داور بازی دریافت کرد.
مهدی طارمی با زدن چهار گل در این دیدار شمار 
گل های خود را در این فصل لیگ پرتغال به ۲۱ گل 
رساند. این بهترین عملکرد بازیکن ایرانی در یک 
فصل در لیگ پرتغال و کل دوران فوتبال او است. 
همچنین این چهار گل باعث شد تا شمار گل های 

این بازیکن ایرانی در ۴۹ بازی در این فصل به عدد 
خیره کننده ۳۰ گل برسد که باز هم بهترین عملکرد 
ستاره ایرانی است. او در اولین فصل حضورش در 
پرتغال، ۲۱ گل در تمام مسابقات به ثمر رساند و 
به عنوان بهترین گلزن لیگ معرفی شد. طارمی در 
نهایت با کمتر از ۵ میلیون یورو به پورتو پیوست 
و روز به روز در این تیم به درخشش خود ادامه 
داده است. او فصل گذشته با ۲۶ گل در ۴۸ بازی 
بهترین عملکرد باشگاهی خود را داشت ولی در 
فصل جاری توانست آمار خود را بهبود ببخشد. او 
از زمان حضورش در پورتو در هیچ فصلی کمتر از 

۲۰ گل نزده است.
پورتو و مهدی طارمی شرایط سختی برای قهرمانی 

در لیگ دارند ولی می توانند امسال را با یک قهرمانی 
به پایان ببرند. تیم طارمی باید هفته بعد در فینال 
جام حذفی فوتبال برابر براگا قرار گیرد و طارمی 
فرصت کسب یک جام دیگر را با تیمش خواهد 
داشت. این بازیکن ایرانی که در این فصل ۲۱ گل به 
ثمر رسانده و هفت پاس گل داده است، در تیررس 
بسیاری از باشگاه های اروپایی قرار گرفته است. 
علاوه بر منچستریونایتد و تاتنهام، پاری سن ژرمن، 
نانت و لیل تصمیم گرفته اند در بازی پورتو برابر 
فامالیسائو نمایندگانی را برای ارزیابی این بازیکن 
ایرانی به پرتغال بفرستن و با توجه به درخشش 
طارمی در این دیدار، احتمال رفتن بازیکن ایرانی در 

تابستان جدی به نظر می رسد.

بهترین فصل فوتبالی مهدی »آقای گل« 
سوژه
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استقلال مجوز حرفه ای نگرفت؛ پرسپولیس تایید شد
کمیته بدوی مجوز حرفه ای باشگاه ها آخرین بررسی های لازم درباره مدارک ارسالی باشگاه های فوتبال را انجام 
داده و قرار بود در این راستا قرار تا آخر وقت امروز، آرای صادر شده اعلام شود. طبق اخبار رسیده، مجوز حرفه ای 

پرسپولیس تایید شده ولی باشگاه استقلال موفق به اخذ مجوز حرفه ای نشده است.

یک تصمیم آقای گلی را از 
مهدی قایدی گرفت!

 مهدی قایدی یکی از ارکان تیمش محســوب 
می شد و عملکرد تحسین برانگیزی داشت، اما این 
بازیکن جوان خیلی راحت عنوان آقای گلی مشترک 
با مغانلو را از دســت داد. استقلال در شرایطی که با 
نتیجه 5 بر یک از هــوادار پیش بود صاحب ضربه 
پنالتی شد. قایدی پشت ضربه پنالتی ایستاد و در این 
لحظه هواداران استقلال از مهاجم تیم شان خواستند 
پنالتی را به سیدحسین حسینی دروازه بان آبی پوشان 
بدهد. اگر چه حسینی موفق به گلزنی شد تا نامش 
در تاریخ به عنوان زننده گل ثبت شود، ولی اگر قایدی 
موفق به زدن ضربه پنالتی شده بود اکنون با مغانلو 

می توانست عنوان آقای گلی را به دست بیاورد.

پیشنهاد جالب یک تاجر 
آلمانی به بایرن مونیخ

  ســال گذشــته با جدایی لواندوفســکی، 
شایعات زیادی پیرامون بایرن مونیخ و رونالدو 
به وجود آمد اما مدیران این باشــگاه چندان 
تمایلی بــه این موضوع نداشــتند تا اینکه 
رونالدو در نهایت به النصر عربستان پیوست. 
اما اکنون دوباره نام این ستاره پرتغالی پیرامون 
بایرن مونیخ مطرح شــده اســت. یک تاجر 
آلمانی به بایرن مونیخ پیشنهاد قابل توجهی 
برای ســرمایه گذاری در راه جذب کریستیانو 
رونالدو از النصر داده است. شون در ایمیلی به 
اولیور کان مدیر عامل این باشگاه پیشنهاد 
داده که پرداخت هزینــه انتقال رونالدو و 

پاداش هایش را بر عهده خواهد گرفت.

رافائل لیائو و سپری کردن 
بهترین فصل خود در میلان

 دیــدار میــلان و ســمپدوریا در هفته ۳6 
ســری آ ۲۳/۲0۲۲ با برتری 5-۱ روسونری به 
پایان رســید. رافائل لیائو در ایــن بازی هم 
درخشان ظاهر شد و یک گل و یک پاس گل 
به نام خــود ثبت کرد. لیائو در ۳۳ بازی خود 
با پیراهن میلان در فصل جاری سری آ از مرز 
+۲0 تاثیرگذاری مســتقیم روی گل ها عبور 
کــرد. )۱۳ گل + 8 پاس گل( او در ســه فصل 
قبلی حضورش در میلان هرگز به چنین آماری 
نرسیده بود. لیائو در فصل گذشته که به عنوان 
بهترین بازیکن ســری آ انتخاب شد و نقش 
مهمی در قهرمانی میلان داشت، آمار ۱۱ گل و 
8 پاس گل در ۳۴ بازی را به ثبت رسانده بود.

گواردیولا ششمین 
سرمربی لیگ سطح اول 

  پــپ گواردیــولا بــا کســب پنجمیــن 
قهرمانی خود در لیگ برتر به عنوان ســرمربی 
منچسترســیتی، نام خود را در کنار سرمربیان 
اسطوره ای فوتبال انگلستان قرار داد. در تاریخ 
لیگ سطح اول فوتبال انگلیس فقط 6 مربی 
موفق به کسب +5 عنوان قهرمانی شده اند: سر 
الکس فرگوسن ۱۳ قهرمانی با منچستریونایتد، 
باب پیزلی 6 قهرمانی با لیورپول، جورج رمزی 6 
قهرمانی با استون ویلا، تام واتسون 5 قهرمانی 
با ساندرلند و لیورپول، مت بازبی 5 قهرمانی با 
منچستریونایتد و پپ گواردیولا 5 قهرمانی با 

منچسترسیتی..

مذاکره استقلال برای 
خرید ستاره کلمبیایی

  هانسل زاپاتا وینگر آلومینیوم یکی از خریدهای 
خوب مهدی رحمتی در ابتدای فصل نقل و انتقالات 
بود. ایــن بازیکن در طول فصل درخشــش قابل 
توجهی داشت و حتی در بازی آخر این تیم مقابل 
فولاد مدافعان سرشناس تیم منصوریان را آزار داد اما 
این درخشش باعث شده تا پیشنهادات قابل توجهی 
به این بازیکن ارسال شود. اگرچه زاپاتا یک سال دیگر 
با باشگاه آلومینیوم قرارداد دارد ولی او می تواند با 
پرداخت مبلغی از این باشــگاه جدا شود. یکی از 
باشگاه هایی که روی زاپاتا دست گذاشته استقلال 
است که به صورت چراغ خاموش با مدیربرنامه های 

این بازیکن وارد مذاکره شده است.

منچسترسیتی در اندیشه 
معاوضه کانسلو با کیمیش

   منچسترســیتی قصد دارد پیشنهاد معاوضه 
یوســوا کیمیش با ژائو کانسلو را به بایرن مونیخ 
بدهــد. پپ گواردیولا از طرفداران پر و پا قرص این 
هافبک ۲8 ســاله آلمانی است و او را جایگزینی 
بــرای ایلکای گوندوعان می داند. درباره کانســلو، 
باواریایی ها حاضر نیســتند با فعال کردن بند 60 
میلیون پوندی، قــرارداد فرضی ش را دائمی کنند 
و گواردیولا نیز به ســران سیتی اعلام کرده پس از 
ناآرامی های به وجود آمده بین خودش و کانسلو که 
منجر به جدایی این بازیکن در پنجره نقل و انتقالات 
ژانویه و پیوستنش به بایرن شد، نمی خواهد به این 

بازیکن اجازه بازگشت به تیمش را بدهد.

پیشنهاد 25 میلیون 
یورویی برای خرید بتو

  ناپولی با درنظر گرفتن احتمال جدایی ویکتور 
اوسیمن، پیشنهادی ۲5 میلیون یورویی برای بتو 
ارائه داده اما اودینزه حداقل ۳5 میلیون یورو )رقم 
بند فسخ قرارداد( درخواست دارد. پارتنوپی نمی 
خواهد برای خرید بتو ۳5 میلیون یورو هزینه کند 
اما با توجه به روابط خوب دو باشــگاه و مثبت 
بودن مذاکرات، ممکن است راه حل دیگری در راه 
رسیدن به توافق مثل ورود نام یک بازیکن دیگر از 
اودینزه به معامله پیدا شود. در واقع ناپولی به لازار 
سامارژیچ دیگر بازیکن فریولانی نیز علاقه دارد اما 
می تواند رودریگو بکائو که فقط یک فصل دیگر 

از قراردادش باقی مانده را نیز هدف قرار دهد.

از سرگیری مذاکرات تاتنهام 
با یولیان ناگلزمان

 هفته گذشته اســکای اسپورت و گاردین در 
گزارش های خود خبر همکاری تاتنهام با ناگلزمان 
را تکذیب کردند اما گزارش ها حاکی از آن است 
که تاتنهام مذاکرات خود با این مربی آلمانی را از 
ســر گرفته است. پس از اخراج آنتونیو کونته در 
ماه مارس، تاتنهام هنوز با هیچ مربی برای فصل 
بعد به توافق نرســیده اســت. در اوایل این ماه، 
اخبار ضد و نقیضی در مورد عدم تمایل همکاری 
اسپرز با سرمربی سابق بایرن مونیخ منتشر شد و 
برخی از گزارش ها نیز ادعا می کردند که شخص 
ناگلزمــان علاقه ای به همکاری به تاتنهام ندارد 

و او شخصا از مذاکرات کناره گیری کرده است.
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